

## CONTOH JAWAPAN SOALAN 1

### PENGENALAN

Sejarah, sebagai satu disiplin ilmu, memiliki pengertian yang luas. Definisi sejarah bukan hanya terbatas kepada kajian dan rekod peristiwa masa lalu, tetapi juga melibatkan bagaimana peristiwa tersebut didekati dan difahami.

Dalam perbincangan ini, kita akan meneroka pengertian sejarah dalam bahasa Yunani, bahasa Jerman, serta pandangan n Muhd. Yusuf Ibrahim, dan bagaimana perbezaan ini mempengaruhi cara kita memahami dan mempelajari sejarah.

### PENGERTIAN SEJARAH DALAM BAHASA YUNANI

Dalam bahasa Yunani, istilah "historia" merujuk kepada "sebuah rekod atau cerita hasil daripada siasatan." Definisi ini menekankan bahawa sejarah adalah hasil daripada proses penyelidikan yang teliti dan sistematik.

Untuk orang Yunani, sejarah bukan sahaja tentang merekodkan peristiwa yang telah berlaku, tetapi juga tentang mendapatkan maklumat melalui penyiasatan yang mendalam.

Proses ini melibatkan pengumpulan bukti, analisis kritikal, dan penyusunan naratif yang berasaskan fakta. Sejarah, dalam konteks Yunani, adalah hasil daripada usaha intelektual yang memerlukan metodologi yang ketat dan berdisiplin.

Oleh itu, penyelidik sejarah mesti memastikan bahawa setiap cerita atau rekod yang dihasilkan adalah tepat dan boleh dipercayai.

### PENGERTIAN SEJARAH DALAM BAHASA JERMAN

Sebaliknya, dalam bahasa Jerman, istilah "Geschichte" mempunyai makna yang lebih luas. "Geschichte" merujuk kepada "perkara yang telah lalu" atau masa lalu itu sendiri.

Dalam pengertian ini, sejarah dilihat sebagai keseluruhan himpunan peristiwa yang telah berlaku di masa lalu, tanpa memerlukan proses penyiasatan atau dokumentasi formal.

Definisi ini lebih menekankan kepada masa lalu sebagai entiti yang luas, mencakup semua peristiwa yang telah berlaku, tanpa mengira sama ada ia telah dianalisis atau dicatatkan.

Oleh kerana pengertian ini tidak memerlukan kaedah penyelidikan, ia memberikan pandangan bahawa sejarah adalah sesuatu yang wujud secara semulajadi dan merangkumi segala aspek masa lalu.

### **PANDANGAN MUHD. YUSOF IBRAHIM**

Muhd. Yusof Ibrahim, dalam bukunya \*Pengertian Sejarah\*, menyusun pengertian sejarah kepada dua kategori utama: pengertian khusus dan umum. Pengertian khusus, yang berakar umbi daripada definisi Yunani, melibatkan proses penyiasatan dan pencatatan yang sistematik.

Ini menekankan pentingnya metodologi dalam penyelidikan sejarah dengan peristiwa masa lalu perlu dianalisis dan disusun secara teliti untuk menghasilkan rekod yang berasaskan bukti.

Sebaliknya, pengertian umum, yang dipinjam dari definisi Jerman, melihat sejarah sebagai keseluruhan peristiwa yang telah berlaku di masa lalu.

Dalam pengertian ini, sejarah dianggap sebagai himpunan peristiwa yang tidak memerlukan penyiasatan lanjut. Muhd. Yusof Ibrahim menunjukkan bahawa kedua-dua pengertian ini mempunyai relevansi yang penting.

Pengertian khusus memberikan pendekatan yang lebih sistematik dan berdisiplin, manakala pengertian umum memberikan pandangan yang lebih luas tentang sejarah sebagai himpunan masa lalu.

### **IMPLIKASI TERHADAP PEMAHAMAN DAN PEMBELAJARAN SEJARAH\*\***

Perbezaan pengertian sejarah ini mempunyai implikasi yang signifikan terhadap cara kita mempelajari dan memahami sejarah. Pengertian Yunani, dengan penekanan pada penyiasatan dan dokumentasi, mengarahkan kita untuk mengamalkan metodologi yang teliti dalam kajian sejarah.

Ini memerlukan penyelidik untuk mengumpul bukti, menganalisis data, dan menyusun naratif berdasarkan fakta. Pendekatan ini memastikan bahawa sejarah yang ditulis adalah tepat dan berasaskan kepada bukti yang kukuh.

Sebaliknya, pengertian Jerman yang lebih umum menekankan masa lalu sebagai keseluruhan entiti, yang mencakup semua peristiwa tanpa memerlukan kaedah penyelidikan formal.

Ini memberikan pandangan bahawa sejarah adalah himpunan peristiwa yang telah berlaku, yang merangkumi segala aspek masa lalu, termasuk peristiwa yang tidak dapat atau tidak perlu dianalisis secara mendalam.

## **KESIMPULAN**

Secara keseluruhan, memahami pengertian sejarah ini membantu kita dalam mengaplikasikan pendekatan yang sesuai dalam kajian sejarah.

Kita perlu menghargai kepentingan penyelidikan dan dokumentasi, sambil juga memahami sejarah sebagai keseluruhan masa lalu yang merangkumi semua peristiwa yang telah berlaku.

Pendekatan yang seimbang ini akan memastikan bahawa kita memperoleh pemahaman yang komprehensif dan mendalam tentang sejarah.